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Premijer Srbije Aleksandar Vučić ocenio je u sredu uveče u Beču da 
je očigledno potreban austrijski sistem da bi Srbi radili. On je, na skupu 
„Poslovni most“, ukazao da u Austriji živi veliki broj srpskih građana koji 
su veoma vredni, na osnovu čega se vidi da je Srbima potreban austri-
jski sistem da bi radili.

Vučić je na skupu u organizaciji Senata privrede Austrije i Srbije, 
rekao da Vlada Srbije ima ambicioznu agendu pred sobom, velike re-
forme koje su važne za kreiranje povoljnijeg poslovnog ambijenta.

On je, u obraćanju austrijskim i srpskim privrednicima, objasnio da 
predstoje značajne i velike strukturalne reforme, ukazujući da će u roku 
od mesec i po dana biti usvojeni novi zakoni o radu, privatizaciji, stečaju, 
izdadavnju dozvola, koji su važni za kreiranje poslovnog ambijenta.

“Potrudili smo se da napravimo najbolji podsticajni paket za sve 
koji žele da ulažu u Srbiju, sa poreskim olakšicama”, poručio je Vučić 
objasnivši da ako jedno preduzeće dođe u Srbiju i zaposli 10 ljudi, pre-
ma zakonu, koji će stupiti na snagu od 1. jula, država preuzima poreze 
i doprinose za sedam radnika, dok će preduzeće plaćati samo za tri.

Ukoliko se zaposli 100 radnika preduzeće će imati samo teret od 25 
odsto, a ostatak preuzima država.

Ova fiskalno neutralna mera treba da podstakne veće zapošljavanje, 

naglasio je Vučić podsećajući na visoku stopu nezaposlenosti.
“Imamo najbolju moguću uređenu praksu podsticaja po radnom mes-

tu. Daćemo državne garancije za potencijalne investitore za završetak 
infrastrukturnih radova”, podvukao je premijer.

Posle donošenja zakona, prema njegovim rečima, potencijali Srbije 
biće predstavljeni na velikom roud-šou, a kao veliku prednost naše zem-
lje on je naveo sporazume o slobodnoj trgovini kako sa Rusijom, tako i 
drugim zemljama, kao što su Turska i Kazahstan, čime postajemo sve 
interesantniji za one koji žele da šire svoju poslovnu mrežu.

Srbija je opredeljena za evropski put, rekao je Vučić dodajući da su 
pred nama teške mere fiskalne konsolidacije, ukazujući da ćemo morati 
da smanjimo fiskalni deficit, i smanjimo javni dug.

“Moraćemo da donosimo određene nepopularne mere. Naš je cilj da 
obavimo sve poslove u vezi pristupanja EU do 2019., a zatim očekujemo 
da ljudi iz EU donesu odluku da li prihvataju Srbiju kao punopravnog 
člana Unije”, kazao je Vučić.

Srbija je, kako je podvukao, po prvi put postala najveća ekonomija 
na zapadnom Balkanu. On je kazao da Srbija želi bližu i tešnju saradnju 

sa Austrijom i izrazio uverenje da ćemo pripadati istoj zoni uticaja.
Vučić je pdosetio da je Austrija najveći investitor, ali da bi robna 

razmena mogla biti na većem nivou.
“Tačno sto godina od početka Prvog svetskog rata, mi Srbi i Aus-

trijanci smo retko bili na istoj strani istorije, ali danas imamo najbolje 
moguće odnose, i vreme je da želimo da budemo na istoj strani sa Aus-
trijom i Nemačkom”, objasnio je on.

Ministar finansija Lazar Krstić rekao je da je u današnjim razgovo-
rima sa obe strane konstatovano da je potencijal saradnje daleko veći 
od postojećeg.

On je naglasio da je plan vlade jasan i po prvi put javno iskomu-
niciran do tančina, što omogućava stranim investitorima da planiraju i 
prepoznaju održivost razvojnog plana srpske privrede.

Savetnik premijera  Jerg Heskens ocenio je da je sa novim vladom 
došla i nova dinamika u kojoj Srbija više ne priča samo već i deluje, te 
dodao da je već sada moguće dobro poslovanje u njoj. Po prvi put, po 
njemu postoji politička stabilnost i mogućnost delovanja vlasti.

Predsednik Saveza Srba u Austriji Zoran Aleksić ocenio je, u izjavi 
za “Vesti”, da je poseta premijera Beču veoma važna. On je kazao da 
se nada da će posetom biti upućen signal svima koji žele da pomognu, 
ali I investiraju u Srbiji.

Skupu su prisutvovali i brojni uspešni srpski privrednici iz Aus-
trije, među kojima jedan od najuspešnijih prodavaca nekretnina Zoran 
Kalabić i autoprevoznik Goran Nikolić, kao i vlasnik građevinske firme 
Živojin Trifunović, koji su imali prilike da razgovaraju sa premijerom 
Vučićem i ministrom Krstićem.

Austrijski kancelar Verner Fajman posetio je 19. Juna Beograd u 
okviru balkanske turneje, samo par nedelja pošto je premijer Srbije Alek-
sandar Vučić boravio u Beču. Srbija želi što bliže odnose sa Austrijom, 
zato što iz Austrije u Srbiju dolazi najveći broj investicija, poručio je Vučić 
posle sastanka. Fajman ističe da će Austrija biti pouzdan partner Srbiji 
na putu ka EU.Vučić je rekao i da je sa saveznim kancelarom Austrije 
razgovarao o poglavljima 23 i 24, istakavši da Srbija mnogo toga mora 
da promeni kada je u pitanju vladavina prava i pravna država.”To je 
preduslov za bolju ekonomiju, dolazak većeg broja investitora. Mi mora-
mo da budemo konkurentniji, bolji od ostalih u regionu da bismo priv-
ukli investitore”, rekao je Vučić.Naglasio je da je zahvalan austrijskom 
kancelaru, jer doživljava Srbiju kao važnog partnera na Zapadnom Bal-
kanu, navodeći da se “nikada nećemo libiti da iskoristimo poznanstvo 
i prijateljstvo i da pozovemo Austriju kad nam podrška bude potrebna.
Vučić je naglasio da će Srbija i dalje biti faktor stabilnosti, a ne nestabil-
nosti regiona, i naveo da misli da je uloga Srbije u Evropi i Zapadnom 
Balkanu veoma važna.”Ne libim se da kažem da smo uvek spremni da 
saslušamo savete prijatelja”, rekao je Vučić i istakao da Srbija vodi poli-
tiku u ime svojih građana.

“Ali bismo voleli kad bismo znali onoliko stvari koliko znaju austrijske 
kolege i kad bismo mogli to da primenimo”, rekao je srpski premijer.

Kancelar Fajman je poručio da će Austrija biti dobar i pouzdan part-
ner Srbiji na putu ka EU, ali da ne može da kaže da li će Srbija biti 
članica Unije do 2020. godine. Vučić je rekao da će Srbija uraditi sve 
što može na tom putu do 2019. godine, i istakao da je onda odluka na 
zemljama članicama EU.

“Upoznat sam sa činjenicom da premijer Vučić ističe 2019. i 2020. 
godinu kao realne, ne znam koliko je to ostvarivo, ima puno zadataka 
da bi se do toga došlo. Ali mogu reći da će Austrija biti pozudan i dobar 
partner na tom putu”, rekao je Fajman.

Vučić je objasnio da nikada nije lagao narod, niti je rekao da će 
Srbija sigurno biti članica EU 2020, već da će ispuniti ono što je do nje i 
što može da uradi do 2019. godine, a da je onda na Austriji, Nemačkoj, 
Francuskoj i drugim evropskim zemljama da donesu odluku da li žele da 
nas prime u EU.

“To je jedan fer odnos, jer ja ne želim da stičem političke poene 
na neistinama ili poluistinama. Narodu kažemo šta jeste. Od nas za-
visi kako ćemo urediti našu zemlju. Ovo što radimo ne radimo zbog EU 
već zbog svojih građana, a ako EU bude smatrala da smo dobro uradili 
posao - hvala vam, a ako budete imali neke druge političke probleme 
u tom trenutku - to je stvar o kojoj Srbija ne odlučuje”, rekao je Vučić.

SRBIJA ŽELI 
BLISKE ODNOSE 
SA AUSTRIJOM

PREMIJER ALEKSANDAR VUČIĆ U BEČU:

IMAMO NAJBOLJI PODSTICAJNI 
PAKET ZA SVE KOJI 
ŽELE DA ULAŽU U SRBIJU

Goran Nikolić vlasnik “Nikolić prevoza”: Samo nekoliko dana 
nakon susreta u Beču, od ministra Krstića dobio sam pismo u 
kome me obaveštava da su moje predloge u vezi unapređenja u 
oblasti međunarodnog autobuskog saobraćaja, razmatrali i da 
mi uskoro predstoji susret s njim u Beogradu, na tu temu.
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Predivnu i raznovrsnu priredbu, po nazivom “Deca su ukras sveta”,  
priredili su članovi srpskog kluba “Bosiljak” iz Velsa. U goste su im, u 
prelepu salu u naselju Štadl Paura, koji je deo grada Lambah na reci 
Traun, stigli prijateljima iz šest srpskih udruženja. Bili su tu članovi Knez 
Lazar iz Gmundena, Lane iz Kirhdorfa, kao i Nikola Tesla, Vidovdan, 
Opanak i Mlava iz Linca. Sve je po starim srpskim običajima čekala 
pogača, so i rakija na ulazu. 

Predsednik Bosiljka Dejan Mikić otvorio je priredbu u zahvalnost 
svim učesnicima, posebno na prusustvu sveštenika srpske pravoslavne 
parohije u Gmundenu, Nova Lazića. Program je najavila i vodila Sandra 
Milić. Svesrdnu pomoć u pripremi cele priredbe  imala je pre svega u 
učiteljima veronauke Milki Šurlan i Vidosavi Spasić. 

Sa pesmom “Deca su ukras sveta” hor sastavljen od članova 
domaćina uz pratnju gitara otvorili su prepelo druženje u Štadl Pauri. 
Gitare su svirali Anastasia, Marko, Mihaela, Nikolina i Renata.  Pevali 
su devojčice Ana, Katarina, Kristina, Anastasija, Anđela, Jovana, Milica.

Posle njih publici su svoje umeće na harmonikom pokazali Danijel 
Kovačević, koji je izveo “Bosioče moj zeleni”. Saša Radić je na popual-
rnoj “dugmetari” potvrdio nesumnjiv  talenat sa pesmom “Oj Moravo...”.

Potom je na red došao i orkerstar Bosiljka pod rukovodstvom preo-
fesora harmonike Zorana Gajića. Zajedno sa njim su Danijel Kovačević, 

Saša Radić, Belmin Sedić,  Dalibor Tatić i Nemanja Koturović  pobrali 
gormoglasne i brojne aplauze prepune sale. Prvi deo programa završio 
je hor u pratnji gitara, pesmama “Tiho tiše” i “Hajde da ludujemo”.

Nastupe folklornih grupa otvorio je domaćin, čija je igračaka sekcija 
izvela koreografiju Šumadija. Sledili ih članovi folklornih sekcija Vidovan, 

Knez Lazar, Mlava, Lane, Ostrog i Nikola Tesla. Potom su opet na scenu 
izašli igrači Bosiljka sa “Šopskom igrom”.  Slavlje je nastavljeno uz ork-
erstar Predraga Milića iz Salcburga. 

Vredni članovi domaćina svojski su se potvrudili da goste dočekaju 
kako i dolikuje srpskim domaćinima. Prednjačili su ćevapi u lepinji, a 
Između ostalog domaćice su pripremile i brojne kolače. 

Deca su zaista bila u Prvom planu na priredbi u Štadl Pauri i 
prednjačila su po lepoti, pogotovo ona  u narodnim nošnjama. Dušan 
Pantelić bio je sa četiri godine najmlađi učesnik nezaboravnog druženja. 
Sa šajkačom na glavi i podignuta tri prsta mali Dule, inače član najmlađeg 
uzrasta sekcije kluba Bosiljak, privukao je pažnju brojnih gostiju. 

Folklorne grupe svih klubova bile su na visini zadatka.  Nikola Tesla, 
Vidovdan, Ostrog, Knez Lazar i Bosiljak izveli su po dve koreografije. 
Igrača sekcija KUD Lane iz Kirhdorfa predstavila se sa mlađim uz-
rastom. Ipak, najviše treme bilo je kod malih članova Mlave iz Linca. 
Bila je ovo njihova premijera, sudeći po podršci i aplauzima više nego 
uspešna. Sličan je slučaj i sa KUD Ostrog koji je nedavno formiran. 

„BOSILJAK“ IZ VELSA 
ORGANIZOVAO 

DIVNU PRIREDBU 
U ŠTADL PAURI U LAMBAHU

U Inzbruku je u organizaciji Srpske pravoslavne omladine Inzbruk 
- SPOJI održano predavanje akademika Matije Bećkovića i Radovana 
Kalabića. Glavne teme bile su “Prvi svetski rat i njegove posledice” i 
“Značaj srpskog jezika i ćirilice za očuvanje identiteta u rasejanju”.

Veče je počelo zajedničkom molitvom uz prisustvo sveštenika Vi-
doslava Vujasina i minutom ćutanja za sve stradale od poplava na Bal-
kanu. Prvi se gostima obratio mr Radovan Kalabić, govoreći na temu 
“Prvi svetski rat i njegove posledice”.

Na književnoj večeri u Inzbruku je prikupljeno 224,68 evra dobro-
voljnih priloga i 305 evra od prodaje knjiga (to je 30 odsto od prodaje, 
koliko su Kalabić i Matija Bećković donirali) za pomoć ugroženim srps-
kim porodicama od poplava.

Dan kasnije, akademik Bećković i Kalabić prisustvovali su nedeljnoj 
liturgiji u crkvi u Inzbruku, gde su održali kratko predavanje.

- Istrajavanje na dokazivanju srpske krivice za Prvi svetski rat uka-
zuje na tendenciozne i propagandno-političke porive revizionista. Za njih 
je nauka poželjna samo ako je u službi dnevne politike i ako potvrđuje 
njihove predrasude i dogmatske stavove. U takvim slučajevima naučna 
objektivnost se povlači pred propagandom, koja se ne obazire ni na 
generacijsku pouku, ni na mirotvornu poruku - istakao je ugledni gost. 

On je naveo da srpska vlada ne samo da nije stajala iza atentata u 
Sarajevu, već je na vreme upozoravala nadležne u Beču kakvim opas-
nostima izlažu Franca Ferdinanda na Vidovdan 1914. godine. 

- Militantni krugovi u Beču i Berlinu, kojima je išlo u prilog da se 
ratosiljaju nepopularnog prestolonaslednika i da istovremeno dobiju 
izgovor za napad na Srbiju, jednostavno su ignorisali ova upozorenja. 
Računali su s tim da će Srbiju pregaziti za samo nekoliko dana, a da 
su Rusiji potrebni meseci da mobiliše vojsku. Međutim, vojnički podvizi 

na Ceru i Kolubari zadivili su pravdoljubivi svet, saveznicima su doneli 
prve pobede u ratu, a Srbiji vratili samopouzdanje - naglasio je Kalabić, 
koga su prisutni pomno pratili i nagradili dugotrajnim i gromoglasnim 
aplauzom.

Usledilo je dugo očekivano obraćanje akademika Matije Bećkovića, 
koji je svojim stihovima objasnio značaj srpskog jezika i ćirilice za 
očuvanje identiteta u rasejanju i u otadžbini. O tome kakvo je bilo pre-
davanje najbolje svedoče suze gostiju koje su tekle zbog radosti i tuge, 
zahvaljujući nesvakidašnjem izlaganju akademika Bećkovića.

Kalabić i Bećković su rado i konkretno odgovarali na pitanja, ne 
ostavljajući prostor za bilo kakve nejasnoće.

Na kraj su usledili stihovi pesme akademika Matije Bećkovića “Kad 
dođeš u bilo koji grad”, koja je još jednom ostavila dubok emotivni trag 
na sve prisutne, a bilo ih je sa svih strana - iz čitavog Tirola, Salcburga, 
kao i iz Štutgarta i Minhena.

U INZBRUKU ORGANIZACIJA SPOJI PRIREDILA KNJIŽEVNO VEČE

NEZABORAVNI TRENUCI 
UZ MATIJU BEĆKOVIĆA 
I RADOVANA KALABIĆA
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Svadba  Miloša i Lidije Đorđević godinama 
će biti pominjana kao svadba nad svadbama. 
Mile i Katarina Đorđević odlučili su, da kada 
budu ženili sina jedinca, naprave svadbu o 
kojoj će svi gosti godinama pričati kao lepom 
i neponovljivom doživljaju. I u tome su uspeli! 
Svadba je bila glamurozna, flimska…

Ugledna porodica sa brojnim prijateljima, i 
željom da svima pruže poseban, nezaboravan 
dan, , a posebno svim sinu Milošu, elektroničaru 
kojim se ponose i snaji Lidiji, građevinskom 
inženjeru, lepotici koja sa njihovim Milošem 
čine jedan od nalepših mladih parova u Beču 
i tako krunisali njihovu veliku ljubav.

Svadba je počela tradicionalnim odlaskom 
po mladu. Nekoliko desetina luksuznih auto-
mobila vozilo je svatove po mladu. Veselje je 
počelo u 11 sati pre podne, kada su došli kod 
mlade. 

Iskreno pozdravljanje, poljupci, suze rados-
nice bile su ukras lepom budućem, zajdničkom 
životu mladenaca. Uz domaća pića i veselje, 
svatovi su došli sa mladom do stana Mileta 
I Katarine Đorđević, gde su Miloša I Lidiju 
dočekali baka Slobodanka i deda Mika, koji 
jednostavno obožavaju svog unuka Miloša. 

Kao što svadbeni običaji nalažu, a njih su 
se pridržavali i Mile i Katarina Đorđević, pre 
više od 20 godina, pa je i snajka Lidija želela je 
da ispoštuje tradiciju.

Sve po redu i običaju, a za nagradu baka 
Slobodanka i deda Mika, koji su godinama 

štedeli darivaju mladoj predivnu krunu sa veli-
kim dukatima, divnu, ogrlicu, narukvicu i prsten 
od čistog zlata. Mlada, Lidija koja je našla svog 
princa Miloša, sa predivnom krunom na glavi i 
sama postaje princeza i bajka počinje.

Odlazak na fotografisanje u Volksgarden i 
vožnja Rols rojsom, jer Mile i Kaća, kako ih od 
milošte prijatelji zovu, pokazuju veliku želju da 
mladencima od prvog dana pruže sve najlepše 
i deo onoga što će im ostati u sećanju na 
početku, zajedničkog života. Brojni prijatelji, 
prolaznici i turisti, poželeli su da se fotografišu 
sa šarmantni mladencima.

Miloš i Lidija, lepi i mladi, ona u divnoj 
venčanici specijalno naručenoj iz Francuske sa 
šlepom od 7 metara, on u italijanskom odelu 
Arhitipo koje mu stoji manekenski, izgledaju 
kao sa naslovnih strana modnih žurnala. Divna, 
dotad neviđena slika na svadbama.

Put ih dalje vodi ka “Pink” sali. Kraljevski 

aranžirana sala spremna je za najveće veselje, koje očekuje više od 600 
gostiju. Sala je oko 20 časova već bila puna, gosti raspoloženi, a kelneri 
lete noseći svakojake đakonije. Neko u šali reče, nema samo od ptice 
mleko. Trpeze su bile prepune odabranih jela, a služena su pića po želji, 
iz svetskih karti napitaka.

No, na svakom veselju, neizbežna je i dobra muzika. Mile i Katarina 

MILOŠEVA I LIDIJINA SVADBA 
NAJLEPŠA U BEČU

MILE I KATARINA ĐORĐEVIĆ OD SRCA SPREMILI DIVNO VESELJE
su i ovog puta pokazali da ne žale novac za dobro raspoloženje. Najveće 
estradne zvezde, sa muzičarima oko tridesetak, bile su u subotu uveče u 
“Pink” sali da uveličaju ovo najlepše veselje do sada neviđeno po lepoti 
i glamuru: Šaban Šaulić, Ljuba Aličić, Zlata Petrović, Snežana Đurišić, 
Verica Šerifović, Šerif Konjović…

Pevalo se i igralo, bogato darivani pevači, bilo je toliko veselo, da je 
sala bila puna osmeha I dobrog raspoloženja.

Najlepši trenutak je bio dolazak mlade I mladoženje u salu. Muzika je 
svirala svadbeni marš, a pred njihovim nogama, bacane su latice ruža, 
dok je tata Mile svaki korak krasio evrima. Aplauzi i povici Srećno, pratili 
su mladence do njihovog svečanog stola.

Kum Bojan Pajić iz Smedereva, je specijalno za kumčetovu svadbu 
došao iz Srbije. Starojko je Miletov prijatelj Saša Katić, a vojvoda Dar-
ko Đorđević. Svi su dobro raspoloženi, spremni za događaj decenije i 
veselje je u punom jeku. 

Muzika najavljuje unošenje torte i svi su fascinirani, jer su je u slas-
tici “Koka i Rara” napravili specijalisti za torte Jela i Steva, pravo remek 
delo, koje je prisutne ostavilo bez daha. Prelepi dvorac veličine, tri puta 
dva metra sa vodoskokom u sredini torte,  nad kojim kojim se uzdižu 
pozlaćene kule. Svi goste dele oduševljenje, jer ovakva torta još nije 
viđena.

Mladenci seku tortu i onda počinje najlepše svadbeno veselje. Svi 
igraju i pevaju, svi su raspoloženi, a vreme odmiće. Noć prolazi I stiže 
jutro, ali se niko ne predaje, uz dobru muziku glumoroznu, kraljevsku 
atmosferu i dobro raspoloženje, sjajno posluženje I odlična pića, stiglo je 
sunčano jutro i prvi bračni dan divnih mladenaca.

Mile i Katarina Đorđević, mogu biti ponosni, jer su sinu priredili 
najlepšu svadbu do sada neviđenu u Beču. Svadbu nad svadbama, 
svadbu decenije, slava ljubavi za sva vremena. Pokazali su svu svoju 
ljubav sinu jedincu Milošu i snaji Lidiji. 

Mi im isto želimo dug život, puno ljubavi, sreće, savršenog zdravlja, 
sloge i radosti u braku, neka svetluca i s dušom blješti, kako je i počeo. 
Živeli nam mladenci i dragi domaćini! 



        Jun 2014. Jun 2014. ZAVIČAJZAVIČAJ



        Jun 2014. Jun 2014. ZAVIČAJZAVIČAJ

Na samom kraju akcije prikupljanja pomoći za područja ugrožena 
poplavama, želim da vas obavestim o trenutnom stanju. Do današnjeg 
dana prikupljeno je 80 tona razne robe, od garderobe, posteljina, 
peškira, sredstava za ličnu higijenu, preko igračaka za decu, školskog 
inventara, pa sve do hrane, vode i lekova. Po dva puta roba je slata u 
Doboj i Krupanj, a pretposlednja pošiljka školi u Opštini Obrenovac. 

Što se novčanih sredstava tiče, do danas je prikupljeno 15790€, što 
predstavlja najveću količinu prikupljenog novca, u organizaciji jednog 
kluba, na prostoru cele Austrije. Od kluba koji pokriva prostor gde živi 
najmanji broj naših sunarodnika, ovo su rezultati za respekt, poštovanje 
i ponos.

Dragi prijatelji, ponosan sam sto sam deo takvog okruženja, što živim 
u sredini sa takvim ljudima, pametnim, vrednim, dobrim i humanim. Da 
nije vas, sve ovo ne bi bilo ovako uspesno. Potvrda ovih mojih reči su 
činjenice gore navedene. U samo mesec dana učinili ste toliko da vam 
se svako mora diviti....

Vas pedesetdevetoro je učinilo Smotru 10. maja u Toskani 
veličanstvenom, a samo par dana nakon toga, isti vi, sa jos nekim 
novim koji su se pridruzili učinili ste i ovu humanitarnu akciju izuzetno 
uspešnom. Ovog puta, nećete mi zameriti, zahvaliću se pojedinačno 
svima koji su dali svoj doprinos ovoj akciji.                

Prvo da se zahvalim onima koji su,pored nasih ljudi, animirali i Aus-
trijance i koji su prikupili ne mala sredstva u novcu, hrani, ličnoj higijeni i 
garderobi, a to su: Jovo (Bad Goisetn, Bad ischl, Ebensee), Rade (firma 
Hoffmann), Piksi, Popravak,Gligoric (Miba Laakirchen), Boban i Dejan 
( Miba-Vorhdorf ), Drinić (Laakirchen), Svetlana ( Mlekara Gmunden), 
Bilja (Energie AG), Dušica (Beby nova- Wels), Marija (Hipp), Tarabić 
(Kostial), Goran (Getrenke Wagner), Gorica (Atnang i Remax VB), Jas-
mina (Berufsschule Gmunden), Mirjana (LKH Wels), Nebojša ( Kleinarl), 
Danijela (SOS Kinderdorf), Köppl ( Gmunden/ Gemeinde), Frau Helms ( 
Pinsdorf / Gemeinde) SPÖ Frauen ( Gmunden), Spitzbart (Vorwagner), 
Bruderhofer (Altmünster).

Veliku zahvalnos dugujem i Bugiju, Ljubi i Buci koji su vozili pomoć, 
kao i vama koji ste svu robu prepakovali: Goci, Dragani, Jeleni, Ljilji, 
Sneži, Bilji,Slađi, Monici,Branki, Oliveri, Snjezani, Stanojci,Violeti, Svjet-
lani, Miri, Iren HVALA! i, Ivani, Lani, Slobodanki, Adriani, Sandri, Dajani, 
Anđeli, Ivani, Anabeli, Aleksandri, Heleni, Anastasiji, kao i Darku, Neši, 
Dejanu, Steviću, Slavi, Zoki, Jovi, Slaviši, Magiću, Čokiju, Saši, Aci, 
Milošu, Dejanu, Perici, Ivanu, Denisu, Milanu....Jos jednom, PONOSAN 
SAM NA SVE VAS, OD SRCA VAM HVALA! 

Dragiša Vasiljević, predsednik SKUD „Knez Lazar“ Gmunden

SKUD “CAR LAZAR” GMUNDEN

SPROVELI 
AKCIJU 

ZA PRIMER
Koordinacioni odbor humanitarne akcije „Zajedno za Srbiju i Srp-

sku“, zadovoljan je dosadašnjim aktivnostima sa ciljem prikupljanja i 
slanja humanitarne pomoći u ugrožena područja u Srbiji i Republici Srp-
skoj. Privatna lica, organizacije, klubovi i firme iz Beča i okoline su do 
sada prikupili više od 300 tona humanitarne robe, hrane, sredstava za 
higijenu i garderobe i istu dopremili u mnoge gradove u Srbiji i Republici 
Srpskoj o čemu smo Vas redovno obaveštavali.

Poslednje pošiljke uručena su: bolnici za psihijatriju u Modriči, jedan 
kamion (3,5 tone humanitarne pomoći) dopremljen je u Obrenovac, ve-
liki šleper Smederevskoj Palanci, 2 kombija humanitarne robe u Bosan-
ski Šamac i Mali Zvornik.

Velika kompanija OBI se takođe uključila u humanitarnu akciju ,,Za-
jedno za Srbiju i Srpsku” i donirala humanitarnu pomoć u vrednosti od 
20.000 €. Kamioni Obi donacije dopremljeni su u Obrenovac i u Modriču.

Do današnjeg datuma na bankovni račun Empfänger: Hilfsaktion 
„Zusammen für Serbien und Srpska“-„Zajedno za Srbiju i Srpsku“ IBAN: 
AT381400001010071441 BIC: BAWAATWW uplaćeno je 15.300 € . 
Polovina sredstava biće uplaćena na namenski račun Vlade Republike 
Srbije, a druga na namenski račun Vlade Republike Srpske koji su ot-
voreni za uplatu sredstava u svrhe otklanjanje posledica poplava.

Listu donacija i datume uplata možete videti u dokumentu koji je 
objavljen na zvaničnom sajtu Zajednice. Imena donatora nisu objavljena 
radi zaštite ličnih podataka, ali svi oni koji žele da im se objave imena 
mogu poslati e mail na dachverband@serben.at i nakon potvrde pored 
njihove uplate upisaćemo i ime.

Prikupljanje novčanih sredstava za obnovu i izgradnju posle poplava 
može se i u narednom periodu uplatiti na gore navedeni bankovni račun 
humanitarne akcije. Pored toga Koordinaocioni odbor nastavlja sarad-
nju sa austrijskim firmama koje su i dalje zainteresovane da pomognu 
našem narodu u matici.

S obzirom na to da je poslednjeg vikenda bio veoma mali odaziv 
građana koji donose pomoć a samim tim i priliv humanitarne pomoći 
u vidu robe, Kordinacioni odbor doneo je odluku da se do daljenjeg 
obustavlja prikupljanje iste u prostorijama Zajednice spskih klubova 
(Gudrunstrasse 133b, 1100 Wien), osim u izuzetnim prilikama kada su u 
pitanju posebno važne donacije.

Za detaljnije informacije možete se obratiti na brojeve telefona : +43 
681 83 727 097, +43 699 1 9999 577 ili na sajtu www.wien.serben.at 
www.zajednoaustrija.org

“ZAJEDNO ZA SRBIJU I SRPSKU”

PRIKUPLJENO 
VIŠE OD 300 TONA 

HUMANITARNE 
POMOĆI

Četvrti humanitarni koncert pod nazivom “Music for Balkans“ održan 
je u Beču, a sav prihod namenjen je žrtvama poplava u Srbiji, BiH i 
Hrvatskoj. Na sinoćnjem nastupu prikupljeno je 6.000 evra, što je uku-
pno 26.000 evra na sva četiri koncerta.

U tročasovnom programu u Akcent (Akzent) teatru nastupili su Ro-
land Nojvirt i Ekstremšameln 
(Roland Neuwirth und Ext-
remschrammeln), Viner ćušen 
kapele (Wiener Tschuschen Ka-
pelle), Nataša Mirković, Nenad 
Vasilić, Marko Živadinović i Kris-
tiana Uikiza (Christiana Uikiza). 
Publika je u potpunosti uživala u 
izvedbama odabranih umetnika.

“Koncert je nosio posebnu 
energiju jer su se i umetnici i 
publika večeras okupili sa istim 
ciljem – da pomognemo“,  kaže 
za Kurir Nataša Mirković, jedna 
od učesnica i organizatora ovih 
humanitarnih koncerata.

“Sav prihod biće upućen preko 
Crvenog krsta Austrije crven-
im krstovima zemalja Balkana 
pogođenim katastrofalnim poplava-
ma“, kaže za Kurir jedan od organi-
zatora koncerata, predsednik SPKD 
“Prosvjeta“ Srđan Mijalković.

Organizatori za jesen najavljuju 
još ovakvih manifestacija.

“Sve dok se ne sanira sva šteta 
nastala u poplavama mi ćemo hu-
manitarnim koncertima pomagati 
naše zemljake“, kaže Nataša 
Mirković.

“MUSIC FOR BALKANS“

26.000 EVRA NA 
ČETIRI KONCERTA

Srpska zajednica u pokrajini Štajerska i glavnom gradu Gracu 
posebno je ponosna na neumorne studente koji su većinom okupljeni 
oko udruženja “Nikola Tesla”. Neumorno su naši akademski građani pre-
thodnih nedelja radili na prikupljanju humanitarne pomoći za otadžbinu. 

- Svaki dan su volontirali za pomoć svojoj zemlji. Čast mi je sa 
takvim ljudima da radim u dobre 
svrhe. Naravno, i naši stariji nas 
ovde čuvaju da držimo pravac. 
Ponekad se ražestimo, kao svi 
Srbi, ali se uvek razumemo jer 
nam je srce na jednom mestu 
- uz otadžbinu - napisao je na 
svom profilu Jovan Vujić, stu-
dent iz Graca. 

Svi su zaslužili pohvale 
za angažovanost i pomoć. 
Posebno treba istaći Neman-
ju Nagraisailovića, Gordana 
Đakovića, Sanju i Aleksandra 
Sarića, Marka Orešanina, Vanju 
Vrhovac, Jovanku Falusi, Ginu 

Kecman, Stefana Koprivicu, Jelenu Tariš, Milorada Kremanovića, Danka 
Pavlovića, Tamaru Novaković, Zorana Mitrovića, Đurđicu Maksimović, 
Adrijatiku Plavšić-Tatić i brojne druge.

Humanitarna pomoć Zajednice Srba u Štajerskoj i Udruženja stude-
nata “Nikola Tesla” iz Graca dostavljena je opštini Doboj.

SRPSKI STUDENTI U GRACU 
BILI NAJVREDNIJI 

U HUMANITARNOJ AKCIJI
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Prva bečka opština koja je zvanično stala uz napore da se sakupi 
pomoć za ugrožena područija bila je Otakring (1160). Već u petak, 16. 
maja, u klubu „Bambi“ , stvorena je platforma za humanitarnu koordi-
naciju, simbolično nazvana „BEČ-ZAPAD“ . Nju su sačinjavali pred-
stavnici kluba “Bambi“ (Milan Popović), udruženje građana „G19+“ 
(Stevan Raducić), te opština Otakring, sa odbornikom iz redova soci-
jaldemokratije, Tomasa Brandštetera i predsednik Saveza Srba u Aus-
triji, Zoran Aleksić. 

Od samog početka, „Beč-Zapad“ je bio i deo Koordinacionog tela 
„Zajedno za Srbiju i Srpsku“, te tesno sarađivao sa ostalim zbirnim mes-
tima širom Beča. 

Već u prvim danima, bilo je jasno da su prostorije „Bambija“ pretesne 
za sve one koji žele da pomognu, te je zahvaljujući predsedniku opštine 
gospodinu Francu Prokopu, obezbeđeno novo mesto za prikupljanje 
pomoći. U pitanju su bile prostorije i magacinski prostor udruženja pri-
jatelja dece „Crveni jastrebovi“, nedaleko od kluba „Bambi“, koje je gos-
podin Prokop i lično posetio. Pored logističke pomoći i obezbeđivanja 
hrane za volontere, odbornik Tomas Brandšteter se putem otvorenog 
pisma vrhu stranke lično zauzeo da vladajuća politička snaga u Beču 
što pre zauzme stav u vezi neophodne pomoći ugroženim područijima, 

što se i desilo 21. maja. Iako u jeku priprema za EU-izbore, Socijalde-
mokratska partija Beča, apelovala je na sve svoje članove da daju svoj 
doprinos putem mnogobrojnih humanitarnih organizacija. 

Pored toga, pisma od strane Zajednice i srpskih organizacija i po-
jedinaca iz Beča su doprinela da se i sam gradonačelnik, inače takođe 
sa Otakringa, gospodin Mihael Hojpl, oglasi i sazove sastanak kolega 
iz pokrajina i predstavnika Savezne vlasti, kako bi koordinisali humani-
tarne aktivnosti na teritoriji čitave zemlje. Grad Beč je u svetlu tih odluka 
izdvojio 400.000 evra, koje će biti podeljene državama koje su ugrožene 

poplavom. 
P r e d s e d n i š t v o 

opštine  Otakring, 
26. maja zvanično 
je zaključilo da uputi 
novčanu pomoć na 
žiro račun jedne od hu-
manitarnih organizaci-
ja. Takođe, u saradnji 
sa auto-školom „BEČ-
ZAPAD“ (Fahrschule 

Wien West), obezbeđen je i kamion sa prikolicom, koji je sakupio 26 
tona humanitarne pomoći sa tri lokacije u gradu (Bambi, Zajednica srp-
skih klubova u Beču i Srbija 08), koji je tokom prepodneva 29. maja, 
darovao sredstva za higijenu, hranu, dečiju odeću i igračke itd. 

Crvenom Krstu Svilajnca. Vlasnik ovog preduzeća, gospodin Mihael 
Lasl i njegov suvozač, Atem Asani, poreklom iz Makedonije, lično su up-
ravljali vozilom i vratili su se puni utisaka, a ispred opštine Otakring, na 
put ih je ispratila zamenica predsednika opštine, Eva Weisman. 
    Prvi deo humanitarne akcije i sakupljanje pomoći u okviru prosto-
rija kluba „Bambi“ i „Crvenih Jastrebova“ (Rote Falken) zvanično je 
okončan, čime je koordinisana akcija platforme „Beč zapad“ zaključena, 
dok će se njeni članovi zasebno zalagati da u okviru humanitarnih kon-
cerata i skupova prikupljaju finanasijsku pomoć za ugrožena područija.

Suočeni sa onim što se iznenada 
desilo našem narodu u domovini i KUD 
OPANAK iz Salcburga je pokrenuo ak-
ciju o prikupljanju humanitarne pomoći, 
za stanovništvo pogođeno velikim 
poplavama. Istovremeno su uputili poziv 
i njihovim komšijama SKUD Stevan 
Sinđelić, da se priključi ovom humanom 
projektu i da zajedničkom snagama 
pokušaju koliko toliko da ublaže  muke 
zemljacima u domovini. 

- Po obimu poplavljenog područja 
nije ovo bila akcija samo za Srbiju već 
možemo slobodno reći za “Jugoslaviju 
u malom”. Odziv naših sugrađana, o 
kakvom nismo ni sanjali, doneo je velike 
rezultate. Akcija je započeta u nedelju 

16. maja i za samo nekoliko sati skupljena je velika količina robe i preh-
rambenih proizvoda. Prevoz je uz brzo angazovanje roditelja, članova 
naših klubova, već bio ugovoren za ponedeljak, a već u četvrtak naš 
transport je bio na svom odredištu. Ponosni smo svi zajedno, što je sve 
funkcionisalo u najboljem redu i veoma brzo i efikasno, Dragan Arsić, 
predsednik KUD OPANAK.

- Akcija prikupljanja humanitarne pomoći se odvijala ubrzanim tem-
pom u naredne dve nedelje, a veliku zahvalnost za brzo dopremanje 
robe do ugroženih podrućja dugujemo špedicijama Quehenberger i Bra-
ci Crnomarković, koji su nam izašli u susret i ustupili besplatno svoje 
kamione. Uspeli smo da za dve nedelje otpremimo četiri šlepera, sa 
preko 70 tona humanitarne pomoći koja je poslata u Srbiju i Republiku 
Srpsku, rekao je za Zavičaj, Dragan Arsić, predsednik KUD OPANAK.

“OPANAK” I 
“STEVAN SINĐELIĆ” 
ZAJEDNO 
NA PLEMENITOM 
ZADATKU

BEČKA
OPŠTINA OTAKRING 

PRUŽILA VELIKU  
PODRŠKU 

U PRIKUPLJANJU 
HUMANITARNE POMOĆI

U poznatom bečkom tržnom centru “Lugner City” u nedelju je održan 
celodnevni humanitarni koncert za pomoć žrtvama poplava u Srbiji. 
Koncert je počeo u nedelju u ranim popodnevnim časovima, a nastupili 
su brojni muzičari kao i folklorna društva iz Beča. 

Nastupili su orkestar “Vojkan Doktor”, Miroslav Pantić, orkestar 
Manuela Aranđelovića, Nataša Đorđević, Andrija Era 
Ojdanić, Jelena Broćić, Milanče Radosavljević i Boban 
Rajović kao i KUD “Bambi” i AKUD “ Srbija”.

Koncert su zajednički organizovale firme  “Yunated 
Events”  i “Balkan star” koje vode Mileta Pajić i Sandro 
Dokić u saradnji sa Savezom Srba u Austriji.

Deo prihoda od prodatih ulaznica kao i prihodi saku-
pljeni u kutijama biće uručeni crkvenoj opštini Obreno-
vac, za porodice sa troje ili više dece u svrhe sanacije i 
izgradnje porodičnih domova.  

Kako su istakli organizatori, cilj je da se prikupi svota 
od 15.000 evra, a tačan iznos o prikupljenim sredstvima 
biće objavljen u medijima kao i putem socijalnih mreža.

Za vođenje programa bio je zadužen predsednik 
Saveza Srba u Austriji Zoran Aleksić, a ovom prilikom 

Četiri folklorna udruženja iz Forarlberga “Sveti Nikola” iz Volfurta, 
“Jovan Jovanović Zmaj” iz Feldkirha, Zavičaj iz Rankvajla i Kolo iz Blu-
denca nedavno su održali u Altahu humanitarni koncert za poplavlje-
na područja. Prema rečima Bobana Krstića, blagajnika KUD-a “Jovan 
Jovanović Zmaj” sav prihod od prodaje ulaznica, pića i donacije, ukupno 
2.157 evra, biće uručen Srbiji i Republici Srp-
skoj. 

Kao gost nastupila je i ruska grupa Rusinke, 
koja je otpevala nekoliko ruskih pesama. Pred 
oko 200 gledalaca veoma lepo i na nemačkom 
jeziku program je vodila Dijana Đinđić, a melo-
dijom “Tamo daleko” i “Topdžijskim kolom” pro-
gram je otvorila talentovana violinistkinja Da-
jana Paunović.

Posle toga su nastupala folklorna udruženja 
naizmenično igrajući igre iz Srbije i Republike 
Srpske, a program je bio sastavljen iz dva bloka.

- Ovo je humanitarni koncert za poplavljena 
područja u Srbiji i Republici Srpskoj, a glavni 
organizatori su koreografi ovih udruženja. 

Na jesen ćemo organizovati još jedan humanitarni koncert - izjavio je 
Jadranko Lešić predsednik KUD-a “Sveti Nikola”.

- Prihod ćemo podeliti na dva dela i poslati u Srbiju i Republiku Srp-
sku. Ovo smo organizovali na brzinu za desetak dana a na jesen ćemo 
to organizovanije da uradimo. S obzirom da smo imali malo vremena za 
reklamu relativno sam zadovoljan sa posetom - kaže Miroslav Milojević, 
predsednik KUD-a “Jovan Jovanović Zmaj”.

- Vrlo brzo smo sve uradili kako smo mogli i nadam se da smo uspe-
li. Ovaj humanitarni koncert nas je ujedno i zbližilo, sva četiri udruženja i 
gledaćemo da svake godine održavamo ovakav koncert - kaže za “Ves-
ti” Zoran Marinković predsednik KUD-a Kolo.

- Večeras smo uz naše koreografije i nastupe pevačkih grupa prvi 
put otpevali jednu pesmu zajedno 

Na binu je pozvan i Gotfrid Brendle, gradonačelnik Altaha, koji je 
dobio prikladno priznanje, jer je dajući salu na korišćenje za ovaj kon-
cert i grad Altah učestvovao u humanitarnoj akciji. On je zahvalio na 
priznanju i zaželeo našem narodu u Srbiji i Republici Srpskoj brz opora-
vak od poplava.

su uručene i zahvalinice brojnim pojedincima i preduzećima za iska-
zanu spremnost i podršku tokom prikupljanja i transporta humanitarne 
pomoći za ugrožena područja u Srbiji i Republici Srpskoj.

U ALTAHU 
KONCERT ČETIRI 

NAŠA KLUBA 
IZ FORARLBERGA

HUMANITARNI 
KONCERT  ZA 
POPLAVLJENE

U BEČKOM “LUGNER CITY”
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Člаnоvi оpštinskоg vеćа izglаsаli su prеdlоg pоvеćаnjа budžеtskih 
srеdstаvа zа 40 miliоnа dinаrа i dоnаciја zа 1 miliоn i 200 hilјаdа dinаrа. 
Dоnаtоrskа srеdstvа pristiglа su krоz prојеkаt zа pоmоć izbеglim i 
rаsеlјеnim licimа i drugi kојi sе оdnоsi nа pоpis imоvinе nа nаšој tеritоriјi, 
gdе је оpštinа Klаdоvо pаrtnеr nа prојеktu sа Nеmаčkоm оrgаnizаciјоm 
zа mеđunаrоdnu sаrаdnju GIZ. Prеmа dnеvnоm rеdu rаzmаtrаni su i 
prеdlоg rеšеnjа о imеnоvаnju dirеktоrа Cеntrа zа sоciјаlni rаd, kао 
i оdlukа о izmеnаmа lоkаlnih kоmunаlnih tаksi nа tеritоriјi оpštinе 
Klаdоvо. 

Nа sеdnici skupštinе vеćinоm glаsоvа оdbоrnici su izglаsаli trеći 
оvоgоdišnji rеbаlаns i pоvеćаnjе оd  41,2 miliоnа dinаrа. Prihоdi su 
uvеćаni nа оsnоvu budžеtskih srеdstаvа i dоnаciја, а rаspоrеđеnе 
su prеmа pоtrеbаmа kоје imајu оrgаnizаciје i ustаnоvе. Ukupnа 
rаspоlоživа srеdstvа zа 2014. gоdinu sаdа iznоsе 737,7 miliоnа dinаrа. 
Nа dnеvnоm rеdu nаšlа sе i оdlukа о zаvršnоm rаčunu оpštinskоg 
budžеtа zа prеthоdnu gоdinu, kоја је tаkоđе pоdržаnа vеćinоm 
glаsоvа. Оd plаnirаnih srеdstаvа u 2013. gоdini rеаlizоvаnо је 82 
pоstо, а prеоstаlа 44 miliоnа prеbаčеnа su u 2014. gоdinu. Izglаsаnо 
је prоlоngirаnjе оdlukе о zаbrаni držаnjа dоmаćih živоtinjа u grаdskоm 
јеzgru, kаkо bi vlаsnici uz аdministrаtivnu pоdršku оpštinе rеšili prоblеm 
njihоvоg izmеštаnjа.

Sа pоčеtkоm sеzоnе brаnjа, u kladovskom krајu оrgаnizоvаnа је 
еdukаciја prеpоznаvаnjа i sаkuplјаnjа lеkоvitоg bilја. Аkciјu „Bilјоbеr 
2014.“ sprоvеli su prоfеsоr Slаvоlјub Таsić sа Institutа „Јоsif Pаnčić“ 
i Nеbојšа Stаnојеvić, prеrаđivаč bilја iz Sоkоbаnjе. Zаintеrеsоvаni 
sugrаđаni imаli su priliku dа u prаksi dоbiјu znаnjа krоz bеrbu uzоrаkа 
i idеntifikаciјu uоčеnih bilјаkа nа pеšаčkој turi оd Klаdоvа prеmа 
rеlејu „Kulmа“. Таkоđе је оsmišlјеn i tеоrеtski dео о higiјеnskim i 
еkоlоškim stаndаrdimа i kаlеndаru sаkuplјаnjа bilјаkа pо vrstаmа. 
Pоlаznici su, оsim klјučnih infоrmаciја о kоmеrciјаlnој upоtrеbi bilјаkа, 
оrgаnizоvаnоm оtkupu i trаnspоrtu, vеrifikаciјоm stеčеnih znаnjа nа 
krајu оvе еdukаtivnе rаdiоnicе dоbili i sеrtifikаtе kојi ćе im оlаkšаti 
dа prikuplјеnо bilјkе plаsirајu nа tržištu. Kооrdinаtоr „Bilјоbеrа 2014.- 
Klаdоvо“ је dr Аcа Kоžоkić, prеdsеdnik klаdоvskоg udružеnjа „Мirоč-
bilје“. Pоkrоvitеlј оvе аkciје је оpštinа Klаdоvо.

Маlišаni prеdškоlskе ustаnоvе Nеvеn i оvе gоdinе su mаštоvitim  
kоstimimа ulеpšаli klаdоvskе ulicе. Prоlеćni kаrnеvаl izmаmiо је pаžnju 
vеlikikоg brоја Kladovljana, а u оvој rаdоsnој mаnifеstаciјi učеstvоvаlо 
је prеkо dvеstаpеdеsеtоrо dеcе.

UŠTEDE U BUDŽETU 
I DONACIJE OMOGUĆILE 

TREĆI REBALANS

PEROM I KAMEROM KROZ OPŠTINU KLADOVO

Jedan od najistaknutijih balkanskih intelektualaca današnjice, 
izuzetno teorijski i empirijski utemeljen lekar psihijatar, književnik i 
svestrani erudita, prof. dr Vladeta Jerotić bio je gost tribine koju je pri-
redila Biblioteka „Centar za kulturu“ Kladovo, 17. juna.   Tema tribine 
„LJUBAV“ izazvala je veliku pažnju publike pa je galerija biblioteka bila 
prepuna i tesna za sve poštovalaca našeg savremenog duhovnika.

Tribina je započela na neobičan način i sa iznenađenjem za samog 
gosta i publiku. Naime, organizatori tribine priredili su skroman ali 
svečani uvodni program čestitajući na taj način 90. rođendan akademiku 
Jerotiću.

Nastupila je pevačka grupa „Sveti Đorđe“ sa prigodnim muzičkim 
programom a nakon toga je direktorka Biblioteke „Centar za kulturu“ 
Kladovo Žaklina Nikolić u ime publike i organizatora uručila jedinst-
ven Letopis akademiku Jerotiću sa ispisanim prigodnim rođendanskim 
željama.

Vladeta Jerotić je izrazio svoje oduševljenje divnim gestom pažnje i 
poštovanja i izjavio da je ovo prva rođendanska pažnja u njegovom de-
vedesetom letu. Nakon toga je publici pokloni dvosatno predavanje koje 
je ispraćeno sa velikom pažnjom i kvalitetnim dijalogom sa publikom.

„Šta je ljubav - pitanje je za čijim se odgovorom traga od pamtiveka. 
Da li je ljubavi i u kom obliku bilo kroz istoriju čovečanstva? Velikani 
starogrčke literature Eshil, Sofokle i Evripid o njoj su pisali kao tragediji. 
Dakle, i u prethrišćansko vreme pojmljena je ljubav. Ali, od Hrista tek na 
pravi način.“ Ostali odgovori na temu večne zagonetke „Šta je ljubav?“ 
usledili su na tribini.

PROF. DR VLADETA JEROTIĆ U KLADOVU

DVOSATNO 
PREDAVANJE 
PROPRAĆENO 
SA VELIKO PAŽNJOM

Novoosnovano Kulturno umetničko i sportsko društvo “Borisav 
“Bora” Stanković” iz Beča  održalo je u subotu uveče u prostorijama 
svečane školske sale u dvanaestom bečkom okrugu svoju prvu prired-
bu sa gostima iz Srbije. Kulturno umetničko i sportsko društvo “Borisav 
“Bora” Stanković” iz Beča zvanično je registrovano pre mesec dana, a 
od nedavno je postalo i član Zajednice srpskih klubova u Beču.

Predsednik ovog društva je 
Aleksandar Šešlak, a potpredsed-
nik i njegov idejni tvorac je Goran 
Đurđević Šilja.  U sklopu društva 
radi i dramska grupa “Šiljino jato” 
koja se predstavila javnosti 2005. 
godine izvodeći “Priče sa juga” po 
drami našeg čuvenog pisca Bori-
sava Bore Stankovića po kome je 

novoosnovano društvo i dobilo ime.
Inspirisani ovom družinom koja je tada oduševila publiku, Aleksan-

dar i Goran su početkom godine počeli da realizuju ideju osnivanja 
ovog novog društva. Od tada je formirano nekoliko sekcija, koje su svoj 
uspešni rad prikazale na ovoj priredbi.

Društvo već broji oko 120 članova, od kojih je 80 igrača u folklornim 
sekcijama, a “Šiljino jato” je takođe njegov značajni deo. Članovi “Šiljinog 
jata “ su se potrudili da sa svojim skečevima od srca nasmeju publiku 
i nagoveste budući pravac svoga rada. Uvežbane folklorne grupe su 
izvele nekoliko koreografija, a pojedinci pokazali i svoje recitatorsko i 
pevačko umeće. Prva priredba novoosnovanog društva ugostila je kul-
turno umetničko društvo “ Jovanča Micić” iz Jagodine, te su zajedničkim 
snagama oduševili publiku uz podršku orkestra “Horoskop”.

Na samom početku prisutnima se obratio i Goran Bradić ispred Am-
basade Republike Srbije u Austriji, poželevši puno uspeha novoosnova-
nom društvu u daljem radu na očuvanju srpske tradicije i kulture.

Kulturno umetničko i sportsko društvo “Borisav “Bora” Stanković”  
ima u svojim redovima muzičku, folklornu, dramsku i sportsku sekciju.

Prema rečima predsednika i potpredsednika društva Aleksandra 
Šešlaka i Gorana Đurđevića društvo okuplja članove poreklom iz svih 
bivših jugoslovenskih republika i otvoreno je za sve zaineresovane. 
Društvo još uvek nema svoje prostorije, te koristi prostor Zajednice srp-
skih klubova u Beču u desetom bečkom okrugu. 

U BEČU ODRŽANA
PRVA PRIREDBA 
KUISD „BORISAV 

BORA STANKOVIĆ”
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Kulturno-umetnička društva “Branko Radičević” i “Stevan Mokran-
jac” učestvovala su nedavno na tradicionalnoj fešti 10. bečkog okruga. 
Manifestaciju pod motom Njir in Favoriten otvorila je predsednica 
okruga Hermina Mospointner.

Ona je izrazila zadovoljstvo što je okrug šarolik, što u njemu živi 
veliki broj imigranata, koji su ne teret, već bogatstvo za ovaj deo Beča.

Inače, na ovoj tradicionalnoj fešti svi klubovi čije je sedište u ovom 
okrugu predstavljaju se građanima.

Klubovi “Branko Radičević” i “Stevan Mokranjac” imali su dva 
štanda na kojima su gostima predstavili srpske kulinarske specijalitete, 
a nastupom deo kulturnog bogatstva naše zemlje.

„RADIČEVIĆ“ 
I „MOKRANJAC“  

NA FEŠTI 
10. BEČKOG OKRUGA

U petak oko 14 časova sreli smo u dvorištu zgrade u ulici Razu-
movski broj 13. Ljubu Tobolara, Mariu Moser, Živku Luketić i Eliza-
bet Šmilarski. Čitalac se može odmah upitati, šta je zajedničko ovim 
srdačnim ljudima, koji žive stotinak metara od kuće u kojoj je nekada 
živeo i Vuk Stefanović Karadžić, čija bista, podseća sve prolaznike na 
velikog srpskog reformatora. 

Naši domaćini Ljubo Tobolar, akademski slikar, Maria Moser, koja je 
završila skulpturu, a bavi se slikarstvom, Živka Luketić rođena u Klad-
ovu, koja se slikanjem bavi iz hobija i Elizabet Šmilarski, modistkinja, koji 
stanuju u kući broj 13. odlučili su se da u dvorištu zgrade prirede izložbu 
na otvorenom. Stanari zgrade, prolaznici i prijatelji, imali su izuzetnu 
priliku, da uživaju u radovima Ljube Tobolara, skromnog čoveka i velikog 
umetnika, koji je poznat kao restaurator, brojnih crkava i katedrala, ulji-
ma Marije Mozer, čak 15 impresivnih slika, punih emocija  Živke Luketić 
i prekrasnim umetničkim  torbama Elizabet Šmilarski.

Svi su maksimalno iskoristili ovaj događaj, nebični hepening, da 
pokažu deo svog stvaralaštvo. Ljubo Tobolar koji je rođen 1942, u Beč 
je došao sa majkom Austrijankom dve godine kasnije, dok mu je otac 

Srbin, kao viso-
ki oficir ostao 
veran kralju i 
nestao u viho-
ru rata. Maria 
Moser ima svoj 
studio za foto-
grafijui slike, 
u pomenutoj 
zgradi, dok 
Živka Luketić tu 

stanuje i stvara, baš kao i Elizabet, koja je u toj zgradui i rođena, gde su 
njeni roditelji imali jednu od najpoznatijih pekara.

Živka Luketić, nam ističe da u zgradi imaju još jednu umetnicu koja 
ima odlične grafike i njenog supruga 
koji sjajno radi dela u drvetu.

Izložba je trajala u petak i subotu 
od 14 do 20 sati i omogućila, ne samo 
prezentaciju umetničkog stvaralaštva 
stanovnika jedne zgrade u ulici koja 
nosi ime poznatog ruskog graditelja, 
koji je i u samoj ulici sagradio prekras-
nu palatu, već i slogu umetnika, koji 
su sve posetioce dočekivali kafom i sokovima i neizbežnom srpskom 
rakijom. Poželeli smo im puno sreće, a oni nama dali obećanje da će 
naredna izložba biti još impresivnija, jer svi imaju želju da ulica postane 
poznata kao umetnička.

UMETNICI 
IZ BEČKE ULICE 
RAZUMOVSKI BROJ 13

Najstariji naš klub na teritoriji Donje Austrije Jedinstvo iz Švehata 
organizovao je prošlog vikenda Multikulti feštu, šestu po redu, koja je 
prema oceni posetilaca i organizatora bila najuspešnija do sada po po-
seti i po programu.

Kao i svake godine, i ove je uprava Jedinstva bila u neizvesnosti da li 
će fešte uopšte biti zbog vremenskih prilika. Naviknuti na mogućnost da 
nevreme pokvari sve, uprava se maksimalno pripremila. Ekipa Jedinstva 
više sati je pre početka manifestacije došla na centralni trg Švehata, gde 
su bili postavljeni štandovi, da završi sve potrebne pripreme. Jak plju-
sak pao je pre otvaranja, ali je na sreću stao tačno u 16 časova, kad je 
krenula fešta. Neposredno po otvaranju glavni trg Švehata bio je prepun 
ljudi. Opštinske vlasti su ispunile obećanje nedavno dato na druženju u 
klubu i obavile su značajan posao na informisanju stanovništva i mani-
festacija Jedinstva našla se u svim opštinskim medijima i plakatima na 
svim bitnim mestima.

Fešta koja ima za cilj 
da predstavi domaćoj 
populaciji, imigrante i 
običaje iz njihovih zemalja 
porekla privukla je veliki 
broj Austrijanaca. Došao 
je i gradonačelnik Švehata 
Gerhard Frauenberger, 
njegov zamenik Franc 
Semter, odbornici Leopold 
Vitman i David Štokinger, 
raniji opštinski funkcioneri 

Peter Hovorka, Vera Edelmajer, sveštenik Gerald Gump i Maks Rauh 
ispred katoličke crkve.

Skupu su, u ime naših institucija, prisustvovali predsednik Saveza 
Srba u Austriji Zoran Aleksić, predsednica Zajednice srpske zajednice u 
Donjoj Austriji Ranka Savić-Čergić. 

Prisutni, a posebno gradonačelnik Švehata, bili su oduševljeni 
feštom i pohvalili su upravu Jedinstva na čelu sa Krstom Petrišorevićem. 

U organizaciji sektora za narodnu kulturu grada Salzburga, na 
poznatom gradskom vašaru „SALZBURGER DULT“, održana je man-
ifestacija igara i pesama naroda i narodnosti koji žive u mocartovom 
gradu. Pored dvadesetak zemalja učesnika, prisutnima su se predstavili 
i članovi Kulturno-sportske Zajednice Srba (KSZS).

Najstarije udruženje naših gradjana iz ovog grada, koristi svaku pri-
liku da na javnim skupovima predstavi lepotu i tradiciju srpske kulture. 
Time pokazuju dobru integraciju i spremnost da ravnopravno učestvuju 
u društvenom životu grada Salcburga. Sami organizatori ( gradske 
ustanove) zadovoljni odazivom članova KSZS-a, unapred upućuju poziv 
za naredna zajednička druženja.

-Trudimo se da se odazovemo i uzmemo učešće na skoro svim 
skupovima. Znamo da nije uvek jednostavno, jer treba uložiti puno slo-
bodnog vremena i truda, pored svih drugih , ličnih obaveza kako nas 
roditelja tako i same dece – izjavio je predsednik KSZS-a Nenad Šulejić. 
Ipak na kraju sva ta druženja ostaju u lepom sećanju. Zahvalnost svaka-
ko pripada samim članovima, koji ulažu veliki trud i zalaganje. Tako će 
i ovo druženje pored uspešnog nastupa folklornog ansamba i muzičke 
sekcije KSZS-a, ostati u lepom sećanju i po predivnom vatrometu  na 
kraju programa, od strane organizatora tradicionalnog vašara.

Brojni nastupi u gradu i stalno učešće na manifestacijama Saveza, 
dobra su uvertiva, za predstojeći jubilej udruženja KSZS-a, koji ove 
godine, tačnije 24.oktobra, “SVEČANOM AKADEMIJOM“ obeležavaju 
15.godina rada i postojanja.

ŠVEHAT
“JEDINSTVO” 
UVEK MEĐU 
NAJBOLJIMA

KSZS SALCBURG
AKTIVNI 
UČESNICI SVIH 
SKUPOVA
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U Parizu je u nedelju ujutru padala kiša. Nadali smo se da će i 
Španac „pasti“ u velikom finalu, gde su se namerili - prvi na drugog nosi-
oca. Priželjkivali smo, da Đoković nanese Nadalu, drugi poraz na Rolan 
Garosu, u poslednjoj deceniji. Na žalost, prvoplasirani teniser na svetu, 
potvrdio je superiornost u „gradu svetlosti“. Posle slabijeg početka, Nad-
al je u svom furioznom stilu, uspeo da dobije tri seta za redom, i ponovo 
kao i u prethodne dve godine, bude koban za našeg najboljeg tenisera. 

Senku na odličan meč, bacilo je nesportsko dobacivanje iz publike, 
prilikom drugog servisa Đokovića, na meč loptu. Provokacija je urodila 
plodom i Đoković je okončao meč, duplom servis greškom.

- Ne bih želeo da komentarišem taj potez. Dogodilo se to što ste svi 
mogli da čujete – rezignirano je prokomentariso Đoković

Nadal je bio kratak i realan.
- To sigurno nije najlepši način da se završi meč. Iskreno, za mene 

je važno da sam pobedio u finalu, a nije toliko bitno kako sam došao 
do poslednjeg poena – iskren je bio Španac. Drugi set je bio važan. Da 
ga nisam dobio, pitanje je da li bih sada imao trofej.Svaki meč protiv 
Đokovića je identitičan.Moram da igram do limita, kako bih ga porazio.

Svi su bili iznenaĐeni lošim „govorom tela“, našeg asa na početku 
trećeg seta. Prilikom promena strana, Novak se prosto sručio u stolicu. 

- Povraćao sam više puta.U poslednjih četiri, pet dana, nešto se 
čudno događalo sa mojim zdravljem.To mi se dogodilo i u polufinalnom 
meču protiv Gulbisa. Možda to ima veze i  sa psihom – ostao je zagon-
etan Đoković.

Posle finalnog meča, na no-
vakovom licu, bile su vidljive 
suze. Emocije su ga savladale, i 
nije izdržao da ne zaplače. Frus-
tracija i razočaranje bili su i više 
nego očiti.

Uz sve probleme, koji su ga 
pratili tokom finalnog meča, No-
vak je ipak imao razloga za zado-
voljstvo, nakon okončanja duela. 
Nestvarno su izgledale ovacije, 
kojima je ispraćen finalista iz Sr-
bije, prilikom predaje pehara.Trib-
ine na Filip Šatrijeu, odjekivale su 
od mnogobrojnih i dugih aplauza.

-  Podrška koju sam dobio na 
kraju meča, mnogo mi  znači. Još 

nisam doživeo, da na nekom turniru izgubim u finalu, a da mi publika 
na taj način pruži podršku, i otvoreno poželi da se vratim dogodine. Na 
tome sam im zahvalan. Dali su mi dodatni motiv. Zbog tih ljudi i sebe, 
trudiću se, da osvojim ovaj trofej. Pokušavaću do kraja karijere... – 
obećao je naš najbolji teniser.

Odličan utisak,ostavio je, Dušan Lajović. Duci je potrvrdio da izrasta 
u velikog igrača. U prva tri kola, nije protivnicima, prepustio ni jedan set. 
Redom su mu čestitali Delbonis, Cop i Zok. Kao nagrada za odlične 

igre, usledio je debi na central-
nom terenu. Protivnik na Filip 
Šatrijeu, bio je Nadal. Lajović 
nije imao nikakve šanse u ovom 
meču, ali je stekao veliko iskust-
vo, koje će mu sigurno značiti u 
nastavku karijere. Ukoliko bude 
nastavio ovim ritmom, nije ne-
realno da Lajović završi ovu 
godinu i meĐu prvih pedeset 
tenisera na svetu.

U ženskoj konurenciji, pono-
vila se stara priča iz poslednjih 
godina.Kada počne druga ne-
delja turnira, i namere se na jače 
protivnice, naše najbolje teniser-
ke pokleknu. Stiče se utisak, 
da su one same sebi najveći 
protivnici, kada su na korak do 
završnih borbi, na četiri najveća turnira na svetu. Jellena Janković je 
sigurnom igrom došla do osmine finala, ali je posle maratonskog prvog 
seta, na kraju morala da čestita omalenoj ali srčanoj, Sari Erani iz Italije.

Jelenina opaska da Italijanka igra dosadan tenis, koji joj ne leži, ne može 
da ublaži loš utisak, sa tog meča.Ana Ivanović je u trećem kolu, mno-

PROSLAVA STOGODIŠNJICE 
PRVOG SVETSKOG RATA 
IZLOŽBA KAO 

PROJEKAT LJUBAVI
Kada je Luj Franše d`Epere, kao jedini 

strani maršal, koji je posle prvog svetskog rata 
odlikovan titulom vojvode u Srbiji (u znak za-
hvalnosti za njegovu pomoć našem narodu) i 

nagrađen legijom časti u Beogradu, nije mogao ni da nasluti, šta će 
se dogoditi vek kasnije. Njegova praunuka Sigolen d`Epere Vujić, je 
u Parizu, u srpskom kulturnom centru, organizovala izložbu povo-
dom stogodišnjice Prvog svetskog rata. Tema ovog izuzetnog kul-
turnog događaja, je saveznišvo Francuza i Srba u borbi protiv oku-
patora.Junaštvo i saradnja - vojske i generala, predstavljeni su na 
preko tri stotine eksponata.

- Celokupna kolekcija koja je sakupljena, kao i izložba u muzeju, 
produkt su naše ljubavi – ponosno je izjavila Sigolen d`Epere Vujić, 
koja je inicijator projekta. Ona je udata za Milana Vujića, Srbina iz 
Brusnice kod Gornjeg Milanovca. Ova divna ljubavna priča, najbolja 
je potvrda dobrih srpsko - francuskih odnosa. 

Po ulasku na izložbu, prvo što vam zapada za oko jeste sedlo 
pradede Sigolen, koji je probio Solunski front. Francuski maršal je 
uvek na konju, sa ponosom predvodio francuske trupe. Na slikama 
se mogu videti i scene, kako jaše pored kralja Petra i prestolonasled-
nika Aleksandra Karađorđevića.  

Veliki broj tekstova, karikatura, ordenja, slika, poštanskih marki-
ca, reklama, razglednica i drugih antikviteta, prikupljani su godinama. 

- Najveći broj sam sakupila u poslednje tri, ali sam počela ovim 
projektom da se bavim, pre pet godina. Bilo je veoma naporno, da 
kontaktiram sve prodavce, koji su specijalizovani za prodaju anti-
kviteta i starih vrednih stvari. Najčešće sam za to koristila internet.

Sigolen je svesna da je izložba važan kulturni događaj za Srbiju.
- Nije lako dobiti prostor u muzeju u Srbiji, za ovakakav pro-

jekat. Zbog toga smo moj suprug i ja, došli na ideju da olakšamo 
srpskoj državi, da napravi ovakvu proslavu, povodom stogodišnjice 
od početka Prvog svetskog rata. Hteli smo svima da ukažemo koliko 
je bila važna uloga vašeg naroda, početkom prethodnog veka. Vaša 
vojska se hrabro borila, i imala značajnu ulogu u oslobađanju oku-
piranih zemalja.

Sigolen se neće na ovom projektu zaustaviti. Želja joj je da se 
u dogledno vreme, otvori muzej u Srbiji, u selu Varnice. Za ovu na-
menu, koristiće se stara napuštena školska zgrada, koja treba da se 
renovira.

Ova neobična i interesantna priča iz Pariza, dobar je nauk svim 
generacijama, da se podsetimo predaka i njihove požrtvovanosti u 
borbi protiv okupatora kao i prijateljskih srpsko - francuskih odnosa, 

koje treba da nastavimo da gajimo.       Namir Radojković  

gobrojnim greškama, 
ojačala Lusi Safarovu iz 
Češke, koja je iskoristila 
seriju poklonjenih poe-
na naše teniserke.

Ovogodišnji Rolan 
Garos, obeležile su 
teniserke, koje imaju 
srpske korene - An-
drea Petković i Kristina 
Mladenović. Nemica 
je uspela da nadjača 
hronične povrede, koje 
su je pratile poslednjih 
godina i protivnice sve 
do polufinala. Protiv 
Simone Halep iz Rumu-
nije, koja je potvrdila da 
je izrasla u veliku teniserku, uspela je samo drugi set da učini zanimljivim. 
Na putu do polufinala, najteže joj je bilo protiv Kristine Mladenović. Fran-
cuskinja je u prvom kolu priredila senzaciju, savladavši drugog favorita 
turnira Li Na. Petković i Mladenović su odigrale jedan od najinteresant-
nijih mečeva. Svaki set je odlučen rezultatom 6:4. Dve teniserke, ko-

jima se prezime završava 
na ić, potvrdile su da ve-
liki broj talenata sa naših 
prostora, pripada samom 
svetskom vrhu. Ne treba 
zaboraviti ni na Miloša 
Raonića, Kanađanina 
crnogorskog porekla, 
koji je odlično igrao, a 
na kraju je u četvrtfinalu, 
posle odličnog meča, 
morao da čestita, našem 
najboljem teniseru.Šteta 
je što svi gore nabro-
jani teniseri, sa našim 
korenima,nastupaju za 
druge zemlje.Ostaje 
nam samo da maštamo 
o tome, kakve bismo 
reprezentacije imali sa 

njima u sastavu.
Ivana Jorović, je potvr-

dila, da ne treba da strepimo 
za budućnost ženskog tenisa. 
Najbolja juniorka na svetu, 
poražena je u finalnom meču 
od Ruskinje Darije Kazatkine, 
posle velike borbe u tri seta.

Ovogodišnji Rolan Garos 
će ući u istoriju, pošto se ni-
kada ranije nije dogodilo da 
aktuelni šampioni Otvorenog 
prvenstva Australije, napuste 
Pariz, već posle prvog kola. 
Stanislav Vavrinka i Na Li, 
postavili su neslavan rekord u 
bolonjskoj šumi. 

ZA “ZAVIČAJ” IZ PARIZA
NAMIR RADOJKOVIĆ
FOTOGRAFIJE: 

                                    KINESKOG FOTOGRAFA LIJIAN ZHANG-A

Španac je toliko dominantan u Parizu, da je jedan od novinara, u šali 
dodao, da bi turnir trebao da se zove Nadal - Garros.
Videćemo po završetku karijere, koliko sam grend - slem titula os-
vojio. Jedna stvar se nikada neće promeniti. Najvažnije mi je da 
da pobeđujem u Parizu. Ništa drugo mi nije važnije od toga – po-
slao je jasnu poruku protivnicima „kralj šljake“ Razlika između ve-
likih igrača i onih koji to nisu, je u tome, što najbolji teniseri, uvek 
traže način da izađu iz teške situacije, u kojoj se nalaze.Ukoliko se 
trudite,pronaćićete rešenje. U protivnom nećete imati uspeha – otkrio 
je odlučujući kvalitet vrhunskih tenisera,najuspešniji teniser svih vre-
mena u Rolan Garosu.

ROLAND GAROS U SRPSKIM BOJAMA

TENISERI SA NAŠIM 
KORENIMA, MEĐU 
NAJUSPEŠNIJIMA U PARIZU

ROLAND - GARROS 2014
MAY 25 - JUNE 8, 2014
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Claudia Müller ima 10 godina i živi u Koblachu, u pokra-
jini Foralberg na severu Austrije. Ritmičkom gimnastikom 
bavi se tri godine i osvojila je do sada tri medalje. Medal-
ja godišnje. Na klupskom takmičenje sportskog Saveza 
Goetzis, koje je održano 21. Juna, osvojila je drugo mesto 
i srebrnu medalju. 

Takmičenje je održano u Goetzisu i učestvovalo je 13 
devojčica razlicitog uzrasta! Mamin ponos, kako za nju kaže njena majka Vera, na pokra-
jinskom takmičenju je ove godine osvojila sedmo mesto u stvarno jakoj konkurenciji.

Inače njen klub ritmicke gimnastike Goetzis, je savez klubova što znači da su svi 
gimnastičari, na spravama i ritmicka gimnastika, zajedno.

Dodajmo da je mala Claudia, velikog srca, član KUD „Jovan Jovanović Zmaj“ iz Foral-
berga i da je pre nekoliko dana nastupila u folkloru, na humanitarnom koncertu naših 
klubova koji deluju u ovoj austrijskoj pokrajini na granici sa Nemačkom i Švajcarskom.. 

U organizaciji “Ribolovačkog Tima Bambi” “Nussteich” Pottenbrunn, 
održano je pojedinačno takmičenje u pecanju. Startovali su u 6 h ujutro i završili u 16 h popodne. Učestvovalo je čak 18 takmičara.
Takmičenje je održano kao i uvek na : “Bambi 

Nussteichu” u mestu Pottenbrunn.
Prvo mesto osvo-

jio je Srećko Savić sa 
32,1 kg ribe. Drugo 
mesto je pripalo  Su-
pica Branku sa 27,4 
kg,  a treće.mesto 
Saši Iliću sa ulovom 
od 25,6kg. 

Najveću ribu je up-
ecao Saša Ilić od 3,9kg, a najmanju je upecao niko 
drugi već prvoplasirani Srećko Sasvić i ona je imala 
samo 0,95 kg.

- Planiramo da održimo početkom septembra 
jedno interaesamtno takmičenje u pecanju koje će se zvati: “Junior&Senior Cap”. To je ekipno takmičenje, gde je u ekipi jedan mladi takmičar od 
7-14 godina i jedan stariji takmičar od 27-77 godina. Takmićenje je posvećeno deci, koju dosta imamo u drustvu, rekao je za Zavičaj, Dejan Jović 
predsednik Ribolovačke  sekcije „Bambija“. 

NA RECI TRAUN U LINCU 
„VIDOVDAN“ ORGANIZOVAO 

RIBOLOVAČKI TURNIR 
U PECANJU

Ljubitelji pecanja su prošlog vikenda imali odličnu 
priliku da na reci Traun, u istoimenom naselju u Lincu, 
pokažu svoje sposobnosti. Neobično veliki broj, ukupno 
23 takmičara, prijavio se na turnir u organizaciji srpskog 
kluba Vidovdan. Među njima je bilo i jedan Austrijanac 
Leopold Hofman, koji je na kraju imao visok plasman. 

Uglavnom je na udicama završavao šaran, riba 
po kojoj je reka Traun poznata. Posle celodnevnog 
zabacivanja pobedio je Nedeljko Čonka koji je imao 
najteži ulov. Drugi je bio Austrijanac Leopold Hofman, a 
treći Dragan Marković. 

Posebno su brojni takmičari, ali i navijači zahvalni 
Dragu Kaviću koji je obezbedio hranu, ne samo za takmičare, nego i za sve one koju su došli na Traun da vide pecaroše na delu.

KNJIŽEVNA DRUŽENJA 
SA PISCIMA IZ SRBIJE
U organizaciji Srpskog prosvetnog i kulturnog društva Prosvjeta iz 

Beča održana su književna druženja sa piscima Vesnom Kapor i Vladi-
mirom Pištalom. 

U prostorijama crkve Svetog Save u 3. bečkom gosti iz Beograda su 
se predstavili u okviru duhovnih razgovora koji se ove godine održavaju 
pod motom “Autori sa principom”. Gostovanje pisaca Vesne Kapor i Vlad-
imira Pištala realizovano je u saradnji sa regionalnim predstavništvom 
Republike Srpske u Beču.

Predsednik SPKD Prosvjeta Srđan Mijalković je podsetio da ovom 
serijom predstavljanja pisaca želi da se prikaže austrijskoj i našoj publici 
visoki književni kvalitet naših autora. Zajedno sa autorima gost je bio i 
Nenad Šaponja, osnivač i glavni urednik izdavačke kuće Agora koja je 
objavila dela Vesne Kapor i Vladimira Pištala.

Vesna Kapor je ovom prilikom čitala svoje priče iz najnovije knjige 
“Po sećanju se hoda kao po mesečini”, koja je izašla iz štampe pre 
nedelju dana kao i eseje o Beču i Milošu Crnjanskom. Vladimir Pištalo 
je čitao odlomke iz svojih knjiga “Milenijum u Beogradu” i “Tesla, portret 
među maskama” za koju je 2008. godine dobio NIN-ovu nagradu.

Predstavnici Srpskog kulturnog i dokumentacionog centra (KDSCM) 
iz Budimpešte bilii su nedavno, gosti odbora SPKD Prosvjeta u Austriji. 

U sali hrama Svetog Save, u trećem bečkom okrugu, u ime 
domaćina prisutne je pozdravio predsednik Prosvjete u Austriji, profe-
sor Srđan Mijalković, istakavši da je ovo još jedan u nizu susreta Srba 
koji žive u dijaspori, koje Prosvjeta organizuje, a cilj im je povezivanje i 
zajedničko delovanje na polju očuvanja srpske kulture, jezika i naciona-
lnog identiteta.

Diana Kondić - Đurić podsetila je da je Mesec srpske kulture cen-
tralna manifestacija koja se održava ne samo u Budimpešti, već i u dru-
gim gradovima u Mađarskoj i iskoristila priliku da predstavnike Prosvjete 
pozove na ovu kulturnu manifestaciju, koja počinje 12. septembra, a 
završava se 10. oktobra 2014. godine.

U ime Kulturnog i dokumentacionog centra Srba u Mađarskoj, govo-
rio je Milan Đurić, direktor ustanove. On je ovom prilikom predstavio 
ovu instituciju kao relevantnog partnera u pogledu kulturne saradnje na 
evropskom nivou. Đurić je istakao da se Srpski kulturni centar nalazi na 
prestižnom mestu u Budimpešti, u ulici Nađmeze, kako mnogi vole da 
kažu “na peštanskom Brodveju”. 

PREDSTAVNICI SKC IZ 
BUDIMPEŠTE GOSTI 
PROSVJETE IZ BEČA

Bеčkа Prоsvјеtа  је pоnоvо  оrgаnizоvаlа studiјski izlеt 
- šеtnju grаdоm „Trаgоm bеčkih Srbа“. Та idеја 

inspirisаnа је brојnim spоnаmа izmеđu srpskоg i аustriјskоg nаrоdа 
kоје trајu svе dо dаnаšnjih dаnа, kао i kulturnim blаgоm kоје su zа 
sоbоm оstаvili znаmеniti Srbi kојi su u cаrskоm Bеču stvаrаli i škоlоvаli 
sе. Оvај put, šеtnjа је imаlа i humаnitаrni kаrаktеr, јеr је učеsnicimа 
оmоgućеnо dа sе uklјučе u dоnаciјu nоvcа zа pоmоć pоplаvlјеnimа.

Člаnicа Prоsvјеtе, Ilinkа Маstilоvić, turistički vоdič, prоvеlа је 
grаdоm tridеsеtаk zаintеrеsоvаnih priјаtеlја i člаnоvа Društvа, svih 
uzrаstа. Vоdilа ih је, аli i nаdаhnutо infоrmisаlа о istоriјi, znаmеnitim 
Srbimа kојi su u Bеču živеli i škоlоvаli sе, pа i bitnо uticаli nа rаzvој i 
sudbinu оvоg grаdа. Kао člаnicа Prоsvјеtе, оnа је svој аngаžmаn nа 
izlеtu pоnudilа bеz finаnsiјskе nаdоknаdе, nа čеmо јој svi učеsnici i 
оrgаnizаtоri zаhvаlјuјu. Оsim tоgа, prikuplјеnо је 120€, kојi su uplаćеni 

nа rаčun аkciје“Zајеdnо zа Srbiјu i Srpsku“.

Nа pоziv SPKD “Prоsvјеtа” - оdbоrа u Аustriјi, 
bеčkој publici је polovinom juna svоја knjižеvnа оstvаrеnjа 

prеdstаviо Ljubišа Simić, pеsnik iz Frаnkfurtа. Nа dоbrо pоsеćеnој 
knjižеvnој vеčеri, Ljubišа Simić је u lеpоm аmbiјеntu kаfеа „Тuti-
Fruti“ u dеsеtоm bеčkоm оkrugu, sа prisutnimа rаzgоvаrао i tоm 
prilikоm čitао svоје stihоvе iz knjigа „Маčе nаоpаčе“, „Uspаvаnkа“, 
i „Маrаtоn“. 

О biоgrаfiјi 
аutоrа i  njеgоvоm 
d о s а d а š n j е m 
stvаrаlаčkоm rаdu,  
gоvоrilа је Svеtlаnа 
Маtić, člаnicа uprаvе 
Prоsvјеtе, istаkаvši 
dа је Simić јеdаn оd 
аmbаsаdоrа srpskе 
kulturе i primеr kаkо 
sе nа nајbоlјi nаčin 

mеnjа slikа Srbiје u svеtu. Pоsеbnо је nаglаsilа nаgrаdе kоје su mu 
dоdеlјivаnе, kаkо u Srbiјi, tаkо i vаn njе, а mеđu njimа sе izdvаја 
„Pоčаsnа grаmаtа“ kојu је оd Sаvеzа pisаcа Rusiје dоbiо u јunu оvе 
gоdinе, nа Fеstivаlu slоvеnskе pismеnоsti u Моskvi. Nаpоmеnulа 
је dа Simić uspеšnо, vеć dеsеt gоdinа, vоdi Udružеnjе pisаcа 
„Sеdmicа“ u Frаnkfurtu.

Pоsеbnо intеrеsоvаnjе nа knjižеvnој vеčеri је izаzvаlа pеsmа 
„Таmо vаmо“ kоја је prоzvаnа himnоm diјаspоrе. Simić је prisutnimа 
оbјаsniо dа su оvu pеsmu mnоgi svојаtаli, pа čаk i dа је оbјаvlјivаnа 
pоd tuđim imеnimа, аli gа tо nе brinе, јеr kаkо kаžе, kаdа pеsnik 

nаpišе pеsmu i оbјаvi је, оnа оdе оd njеgа i pripаdа čitaocima.

SREBRNA MEDALJA ZA 
NAŠU CLAUDIU 
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Prvi “Internacionalni fudbalski turnir“ u organizaciji kulturno-sportsk-
og društva “Bambi“ iz Beča, okupio je 32 ekipe iz Austrije, Srbije i Italije. 
U dugoj istoriji kluba „Bambi“, ovo je zasigurno bio jedan od najvećih 
sportskih događaja, a brižljivo planirana i izvedena organizacija dala je 
svoje rezultate. 

Otvaranju dvodnevnog turnira 
prisustvovali su zamenik ambasa-
dora i otpravnik poslova Repub-
like Srbije u Austriji Goran Bradić, 
predsednik 16. Bečke opštine 
Otakring u kojoj se „Bambi“ na-
lazi, Franc Prokop, kao i opštinski 
odbornik Tomas Brandšteter, te 
zamenik predsednice 17. Bečkog 
okruga-opštine Hernals, mag 
Peter-Erik Sas. Svi onu su uvod-

nim pozdravima dali podršku održavanju jednog masovnog fudbalskog 
turnira, mada podrška nije ostala samo na rečima. 

Obe opštine su kako finansijski, tako i svojim uticajem i preko emi-
nentnih sponzora, umnogome potpomogli održavanje ove manifestacije. 
Goran Bradić je još jednom podvukao da je vodena stihija ostavili veliku 
pustoš u Srbiji, i apelovao na humanitarne organizacije i pojedince da 
pomognu koliko je u njihovoj moći, zahvalivši se klubu „Bambi“ na ostva-
renom bilansu u prikupljanju i slanju humanitarne pomoći. 

Nakon toga, direktor i predsednik KSD „Bambi“, Zoran Aleksić i Mi-
lan Popović, pozvali su na Fair Play i označili početak turnira. Sportski 
centar „Marswiese“ u bečkoj opštini Hernals, po opštoj oceni, pružio je 
zaista optimalne uslove za igru i zabavu, a posebno za provod najmlađih. 

Nastup dečijeg i srednjeg 
folklornog ansambla (umetnički 
rukovodilac Vladan Radojković-
Lula) I dana turnira dodatno je 
oduševio prisutne, koji su se di-
vili spretnosti i izdržljivosti mla-
dih folkloraša „u punoj opremi“ 
na preko 30 stepeni celzijusa.

U prvoj polufinalnoj utakmici 
snage su odmerile ekipe Nikola 
Tesla i Kafe Labi, a u drugoj Ple-

jbojs Bambi i ekipa FC “Srbija”. Pobednici-ekipe “Bambi Plejbojs” Beč 
Otakring i “Nikola Tesla” Udine, sastali su se u uzbudlivom finalu, koje na 
kraju završeno pobedom domaćina od 2:0.Treće mesto pripalo je ekipi 
FC “Srbija“ iz Beča, pobedom od 5:3 nad ekipom “Labija”. 

Pehare i nagrade najboljim pojedincima uručili su Tomas Brandšteter, 
mag Peter - Erik Sas, i Ljubiša Stevanović, jedan od osnivača KSD 
Bambi, uz asistenciju “Bambina” i koordinaciju referenta za sport Dejana 
Stojadinovića i njegovog zamenika Floriana Pavlovića-koji su predstavl-
jali okosnicu organizacionog odbora turnira. Pored učesnika, zahvalnice 
su dodeljene svim prijateljima, donatorima i sponzorima turnira, kao i 
čitavom logističkom timu “Bambija” koji je brojao 50 ljudi.

Nakon dodele pehara predstavnici Udruženja Srba Vuk Stefanović 
Karadžić iz Trsta uručili  su plaketu za dugogodišnju saradnju  KSD 
Bambi, koju je ispred udruženja primio predsednik Saveza Srba u Aus-
triji Zoran Aleksić, direktor kluba . Druženje i slavlje je po ugledu na 
prethodno veče, bilo nastavljeno u prostorijama KSD “Bambi”.

 Najbolji strelac bio Miloš Andrejić  (FC „Srbija“ ) sa 12 golova. Za 
najboljeg igrača izabran je Živorad Mišić iz ekipe Bambi Plejbojsa, a za 
najboljeg  golmana proglašen  je Nikola Radičeski iz tima Nikola Tesla 
(Udine) Nagrada za Fair Play pripala je fudbalerima FC Bosch iz Beča.

BAMBI U PUNOJ FORMI  
I U PETOJ DECENIJI

INTERNACIONALNI FUDBALSKI TURNIR U BEČU

Po tradiciji fudbalski turnir srpskog kluba Vidovdan u mesecu 
junu na terenima u naselju Novi Hajmat, privuče veliki broj ljubitelja 
“bubamare”. Tako je bilo i ovoga puta uz prijatane vremenske prilike, 
mada je u jednom trenutku kiša primorala sve učesnike da na nekoliko 
minuta skolnište nađu pod šatorima. Posebno je domaćinu bilo drago 
što su i ove godine u Linc doputovali prijatalji iz srpskog kluba Srbija iz 
Minhena, kao i veterani Mladosti iz Apatina.

Kao što se očekivalo  u konkurenciji seniora je bilo i najviše ekipe, 
23. Momci u belima dresovima, na kojima je stajalo Beli Orlovi, zvanično 
Srbija Vidovan, opravdali su ullogu favorita i na kraju slavili u finalu protiv 
Diamanta sa 1:0. Gol odluke postigao je Marko Pavlović, koji je ujedno 
proglašen za najboljeg igrača. Titulu najboljeg golmana otišla je u ruke 
njegovo saigrača Milorada Mikija Čulića. Odluka o trećeplasiranom 
je pala pose penala. Uspešniji su bili fudbaleri Ebelzberga protiv 
Rofelštetenhofa. U konkurenciji veteran igralo je šest ekipa. Na kraju je 
tim Srbije bio najbolji. Drugo mesto je osvojio Vidovdan dok su treći bili 
gosti iz Apatina, ekipa Mladost. 

U konkurenciji uzrasta do 10 godina prijavile su se tri ekipe, domaćin 
Vidovdan, Diamant i Mlava.  U međusobnim duelima su na kraju najviše 
pokazali “klinci” Diamanta. Odigrana je i utakmica u konkurenciji dama. 
Prijavile su se ekipe domaćina Vidovdan i gostiju Srbija iz Minehna, a sa 
2:1 su bile bolje “dame” domaćina.

Posebno je na turnir Vidovdana iz Apatina, stigla fudbalska ekipa 
veterana, čiji je deo članova svojevremno igrao za Mladost iz grada na 
Dunavu. Dočekali su ih brojni prijatelji koji žive u Lincu i Štajeru, među 
kojima takođe nekadašnji članovio Mladosti,  Dubajić , Basarić, Čulić... 

SRPSKI KLUB 
VIDOVDAN IZ LINCA

ORGANIZOVAO 
TRADICIONALNI 

TURNIR U FUDBALU
Boćari u Forarlbergu odigrali su nedavno Kup i 15. turnir Radničke 

komore. Prvo je odigrano polufinale Kupa, gde su se sastali BK Tromeđa 
i BK Zavičaj, pobedila je ekipa Tromeđa, a zatim su snage odmerile BK 
Troglav i BK Dinara, gde je bio bolji Troglav.

Potom su ove četiri ekipe igrale i turnir, čiji je pokrovitelj bila, kao i 
svake godine, Radnička komora Forarlberga.

Igrao je svako sa svakim, da bi na kraju trijumfovala ekipa Troglav, 
pobedivši u poslednjoj utakmici Tromeđu i tako osvojila prvo mesto. Ove 
dve ekipe su se posle odigranog turnira, sastale u večernjim satima da 
reše pobednika u Kupu. Ponovo je Troglav bio bolji i posle osvojenog 
turnira osvojio je i Kup. 

Ovaj turnir je imao humanitarni karakter i dobar deo sredstava sa 
ovog turnira, kao i sredstva prikupljena od naših građana biće usme-
reni ka poplavljenim područjima u Srbiji i Republici Srpskoj. Ovom pri-
likom treba istaći one koji su bili najizdašniji, a to su klubovi Dinara, 
Tromeđa i Troglav, a od pojedinaca Jova Ćuković, predsednika Zajed-
nice boćara, zatim Sava Injac i veliki humanista iz Švajcarske, Nenada 
Neša Kovljenić.

Nakon turnira Radničke komore Foralberg i odigranog kup 
takmičenja, nedelju dana kasnije na stadionu Sand - loh priređen 

svečani ručak za balotaše, njihove 
supruge i simpatizere sporta.

Pre ručka pročitana je tabela i 
podeljeni pehari svim ekipama, a 
predsednik Joko Ćurković se bira-
nim rečima zahvalio boćarima za fer 
i korektu borbu na terenu, i izuzetnu 
saradnju van terena. Posebno je 

Ćurkovic istakao strpljenje i razumevanje supruga balotaša.
Ovom svečanom ručku prisustvovali su među pedesetak gostiju 

i Boban Đurić predsednik Zajednice Srpskih klubova u Vorarlbergu, i 
legendarni aktivista Isidor Jablanov. Počasni gost bio je Nenad Neša 
Kovljenić, koji je balotašima doneo na poklon kistru dobrog švajcarskog 
piva. 

Klub Tromeđa održava redovni turnir i stim se prvenstvo boćara 
završava. 

Dogovorili smo se da se početkom septembra ponovo vidimo. I 
ovom prilikom želimo svima onima koji putuju na odmor u domovinu 
sretan put, poručili su domaćini iz Foralberga.

BOĆARI 
ODIGRALI KUP 

I 15. TURNIR 
RADNIČKE KOMORE

FORARLBERG
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